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PROTOKÓŁ nr XLVI/2018 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 30 maja 2018 r. w godzinach 10:00 – 12:35 

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni: 

1.  Bogdan Bezdziecki 

2.  Andrzej Paweł Chuchnowski 

3.  Tadeusz Czerwiecki 

4.  Zbigniew Roman De – Mezer 

5.  Grzegorz Gorlo 

6.  Zbysław Wojciech Grajek 

7.  Jacek Juszkiewicz  

8.  Bożena Maria Kamińska   

9.  Zdzisław Koncewicz 

10. Karol Korneluk  

    11.  Kamil Lauryn 

    12.  Andrzej Łuczaj  

    13.  Wojciech Malesiński    

    14.  Józef Wiesław Murawko 

    15.  Wojciech Pająk  

    16.  Zdzisław Przełomiec 

    17.  Anna Ruszewska  

    18.  Sławomir Jan Szeszko 

    19.  Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

    20.  Andrzej Turowski 

    21.  Piotr Wasiukow  

Radni nieobecni : 

1. Stanisław Kulikowski 

    Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 –5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XLVI sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady:  Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek- 

Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk,  

Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta, 

przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli 

związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców prawnych, 

naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 20 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został radnym podany 

przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego  jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLV/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 kwietnia   

2018 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                  

w Suwałkach od dnia  25 kwietnia 2018 r.   

5. Informacja z realizacji w 2017 roku „Programu szczepień przeciwko wirusowi 

brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk”. 

6. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2017 rok. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2017 r.  

8. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących „Propozycji priorytetowych zadań 

publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi 

w roku 2019”. 

9. Propozycje priorytetowych zadań publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk 

z organizacjami pozarządowymi w 2019 roku. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia kwoty dotacji przypadającej na jedną 

osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w Suwałkach 

na 2018 r. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  udzielenia wsparcia działalności Spółdzielni 

Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie statutu Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Suwałkach. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 11                    

z Oddziałami Integracyjnymi w Suwałkach oraz zmiany nazwy tej Szkoły. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu zmiany uchwały w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów mających siedzibę na obszarze miasta 

Suwałki do nowego ustroju szkolnego, na okres od dnia  1 września 2017 r. do dnia 

31sierpnia 2019 r. 

15.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania i obniżania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, w tym zajmującym 

stanowiska kierownicze oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się 

na terenie Miasta Suwałki. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego pomiędzy aresztem śledczym     

i obszarem leśnym w Suwałkach 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 

miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na  terenie gminy Suwałki 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie określenia  

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za 

korzystanie z tych przystanków 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Danuty P. na działalność 

Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 w Suwałkach. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.                            

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018–2038.  

24. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

25. Wnioski i oświadczenia radnych. 

26. Zamknięcie obrad. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XLV/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

25 kwietnia 2018 roku.       
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Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XLV sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym 

sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 29 maja 2018 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XLV/2018 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  19 kwietnia 2018 roku.   

                                                                                       

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  19 kwietnia 2018 roku została 

przyjęta.  

Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Informacja z realizacji w 2017 roku „Programu szczepień przeciwko wirusowi 

brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk”. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 23 maja 2018 r. Członkowie Komisji nie 

wnieśli uwag do przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.  

Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja z realizacji w 2017 roku „Programu szczepień 

przeciwko wirusowi brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk” została przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2017 rok. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 23 maja 2018 r.  Członkowie Komisji 

nie wnieśli uwag do przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii            

w Suwałkach za 2017 rok zostało przyjęte. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu 
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Ad pkt. 7 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2017 r.  

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższe sprawozdanie było przedmiotem 

posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 23 maja 2018 r. Komisji 

Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 23 maja 2018 r., Komisji Finansowo-Budżetowej w dniu 24 

maja 2018 r. oraz Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 30 maja 2018 r. Członkowie Komisji 

nie wnieśli uwag do przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie                 

w  2017 r.  zostało  przyjęte. 

Informacja stanowi załącznik nr  9 do protokołu 

 

Ad pkt. 8 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących „Propozycji priorytetowych zadań 

publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi 

w roku 2019”. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa Informacja  była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 23 maja 2018 r., Komisji Kultury, Sportu 

i Turystyki w dniu 23 maja 2018 r., Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 30 maja 2018 r.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi      

i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Wobec powyższego stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych dotyczących 

„Propozycji priorytetowych zadań publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk        

z organizacjami pozarządowymi w roku 2019”  została przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Propozycje priorytetowych zadań publicznych do realizacji we współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi w 2019 roku. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 23 maja 2018 r., Komisji Kultury, Sportu 

i Turystyki w dniu 23 maja 2018 r. oraz Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 30 maja          

2018 r.  Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedstawionego materiału. Zapytał, czy są 

uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Wobec powyższego stwierdził, że Propozycje priorytetowych zadań publicznych do realizacji 

we współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi w 2019 roku 

zostały przyjęte. 

Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia kwoty dotacji przypadającej na 

jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej            

w Suwałkach na 2018 r. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr  12   do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 13   do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko –Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji –   załącznik nr   14  do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  21  radnych   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

Jednogłośnie została  podjęta wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr XLVI/565/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2018 r. 

w sprawie ustalenia kwoty dotacji przypadającej na jedną osobę będącą uczestnikiem 

lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w Suwałkach na 2018 r. 

- stanowi załącznik nr 15  do protokołu 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wsparcia działalności Spółdzielni 

Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 16  do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 17 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr  18 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  21 radnych   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 
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Jednogłośnie została  podjęta wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr XLVI/566/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2018 r. 

sprawie udzielenia wsparcia działalności Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa”                       

w Suwałkach  

   - stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie statutu Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 20  do protokołu. 

Bogdan Bezdziecki – Wiceprzewodniczący Komisji Kultury, Spotu  Turystyki  przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 21 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   21 radnych   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

Jednogłośnie została  podjęta wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr XLVI/567/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2018 r. 

sprawie zmiany uchwały w sprawie statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach 

- stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 11             

z Oddziałami Integracyjnymi w Suwałkach oraz zmiany nazwy tej Szkoły. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 23 do protokołu.  

Anna Ruszewska - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowana przedstawiła opinię 

Komisji- załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   21 radnych   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

 

Jednogłośnie została podjęta wraz z autopoprawkami 

 

Uchwała Nr XLVI/568/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2018 r. 

w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 11 z Oddziałami Integracyjnymi              

w Suwałkach oraz zmiany nazwy tej Szkoły 

- stanowi załącznik nr 25 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu zmiany uchwały w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów mających siedzibę na obszarze 

miasta Suwałki do nowego ustroju szkolnego, na okres od dnia  1 września 2017 r. do dnia 

31 sierpnia 2019 r. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały.                           

- załącznik nr 26 do protokołu.  

Anna Ruszewska-  Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji 

- załącznik nr 27 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   21 radnych,   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

 

Jednogłośnie została podjęta z autopoprawkami 

Uchwała Nr XLVI/569/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2018 r. 

w sprawie projektu zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych     

i gimnazjów mających siedzibę na obszarze miasta Suwałki do nowego ustroju 

szkolnego, na okres od dnia  1 września 2017 r. do dnia 31sierpnia 2019 r. 

- stanowi załącznik nr 28 do protokołu 
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Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania i obniżania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, w tym zajmującym 

stanowiska kierownicze oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 29 do protokołu.  

Anna Ruszewska -Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji – 

załącznik nr 30 do protokołu  

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –      21 radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

 

Jednogłośnie została podjęta raz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr XLVI/570/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2018 r. 

w sprawie określenia zasad rozliczania i obniżania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycielom, w tym zajmującym stanowiska kierownicze oraz 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli 

- stanowi załącznik nr 31 do protokołu 

 

Ad pkt 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr  32 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz  – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 33 do protokołu 

Bogdan Bezdziecki – Wiceprzewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 34 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 35 do protokołu. 

  

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   21 radnych,   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 

Jednogłośnie została podjęta z autopoprawką 

 

Uchwała Nr XLVI/571/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2018 r. 

w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie         

Miasta Suwałki 

- stanowi załącznik nr 36 do protokołu 

 

Ad pkt 17 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Zdzisław Przełomiec przypomniał radnym o wejściu w życie  w dniu 25 maja 2018 r. 

Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r.                 

w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych                       

i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE. 

W związku z powyższym zwrócił się z prośbą, aby radni w swoich wypowiedziach 

przestrzegali zasad dotyczących ochrony danych osobowych. Przypomniał  również, że 

zgodnie z § 29 Statutu Miasta Suwałki zapytania i interpelacje radnych powinny dotyczyć 

spraw zasadniczych dla ogółu mieszkańców a nie indywidualnych  i rozstrzyganych w formie 

decyzji administracyjnych.  

Kamil Lauryn 

W imieniu mieszkańców ulicy Wylotowej w Suwałkach, radny poprosił o wybudowanie 

chodnika wzdłuż całej ulicy.  

Bogdan Bezdziecki 

Zdaniem radnego działania PKS Nova prowadzą do degradacji sprzętu oraz ograniczania  

połączeń i odwoływania kursów. Odbija się to na jakości świadczonych usług i niezadowoleniu 

podróżnych. Radny zapytał, czy suwalski samorząd podejmuje działania aby poprawić obecną  

sytuację. 

Jacek Juszkiewicz 

1. Radny zapytał o powód występowania w Zalewie Arkadia martwych ryb. Ponad to radny 

zapytał, o odłowione ryby w związku z przeprowadzaniem badań jakości wody. Zapytał, czy 

w tym celu  odłowiono większą ilość ryb i czy zostały one przeznaczone do sprzedaży. Radny 

przedstawił obawy, stwierdzając, że jeżeli badania wykazały, że  woda jest zanieczyszczona, to 

czy odłowione ryby mogą być dopuszczone do obrotu handlowego. Radny zapytał również         

o sens wydawania kwoty ok. 42.000 zł na badanie wody w rzece Czarna Hańcza na terenie 

Miasta Suwałk. Czarna Hańcza przepływa przez rolnicze tereny gminy Jeleniewo i Suwałki         

i prawdopodobnie na tych terenach jest zanieczyszczona. Zaproponował, żeby samorząd 
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suwalski porozumiał się z zainteresowanymi gminami i wodę rzeki przebadać poszczególnymi 

odcinkami. 

2. Radny przedstawił swoją opinię na temat ankiety „Mój pomysł na Suwałki”. Jego zdaniem 

jest to marketing polityczny przed wyborami samorządowymi. Zasugerował, aby te działanie 

było finansowane ze środków komitetu wyborczego a nie ze środków budżetu miasta. 

Irena Schabieńska 

1. Radna zapytała o właściwość umiejscowienia budowanej nowej hali sportowej na Zarzeczu, 

stwierdzając, że odbywa się to kosztem terenu eurocampingu. Placówka ta straciła 24 miejsca, 

co wiąże się z utratą dochodów budżetowych. 

2. Radna zgłosiła klejące się ławki, w upalne dni, w parku Konstytucji 3 Maja. 

3. Radna zapytała, dlaczego na oficjalnym portalu miasta Suwałk podana została nieprawdziwa 

informacja, dot.  św. Rocha i Romualda. Stwierdziła, że ci święci nie są założycielami Miasta 

Suwałk. 

4. Radna zapytała kto wyraził zgodę, kto finansował wynajem sali oraz na jakich zasadach 

przeprowadzono wywiad przez stację TVN 24 z sędzią Dominikiem Cz. w Suwalskim Ośrodku 

Kultury. 

Sławomir Jan Szeszko 

1. Radny zapytał o zasady i możliwości wykupu mieszkań komunalnych przez 

dotychczasowych najemców. Jaka jest polityka w tym zakresie. 

2. Radny zapytał, czy wzorem lat ubiegłych Miasto Suwałki będzie organizatorem wypoczynku 

letniego dzieci i młodzieży pozostających w mieście. 

Karol Korneluk 

1. Radny zapytał o miejskie inwestycje drogowe, na których zostały przerwane prace. Dotyczy 

to ul. 100-lecia Niepodległości oraz ul.  Rotmistrza Witolda Pileckiego. Zapytał, jakie 

konsekwencje samorząd suwalski wyciągnie w stosunku do firm nie wywiązujących się                 

z umów. 

2. Radny zasygnalizował przewlekłość prac remontowych w Szkole Podstawowej Nr 5                    

i problem braku dostępności parkingu za Szkołą Podstawową Nr 9 w Suwałkach dla rodziców 

przywożących dzieci. Radny zaproponował, aby wyłączyć na ten cel część parkingu przy ulicy 

Hamerszmita. 

3. Radny poinformował, że mieszkańcy miasta zwrócili się z propozycją, aby przy najbliższej 

okazji nadać nowej ulicy nazwę Mikołaja Kopernika. 

Zdzisław Przełomiec 

1. Radny zapytał o możliwość szybkiego powstania nowych terenów zielonych na Osiedlu 

Północ. Pojawiają się różne pomysły na lokalizacje; przede wszystkim w rozwidleniu ulic 

Pułaskiego i Reja oraz przy ul. Świerkowej – za Komendą Miejską Policji. 

2. Radny zwrócił uwagę na prężną działalność Biblioteki Miejskiej im. Marii Konopnickiej        

w Suwałkach, która stała się swoistym centrum kultury w naszym mieście. Według radnego  

zasoby lokalowe tej instytucji są niewystarczające. Zapytał, czy samorząd pracuje nad 

rozwiązaniem tego problemu i myśli o rozwoju tej jednostki. 
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Ad pkt 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego pomiędzy aresztem śledczym 

i obszarem leśnym w Suwałkach 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 37 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 38 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   20 radnych,   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 

Jednogłośnie została podjęta wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr XLVI/572/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2018 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego pomiędzy aresztem śledczym i obszarem leśnym              

w Suwałkach 

- stanowi załącznik nr 39 do protokołu 

   

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 

miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na  terenie gminy Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 40 do protokołu.  

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr  41 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz - Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr  42 do protokołu 

Józef Wiesław Murawko –Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 43 do protokołu, 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   22 radnych,   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 

Jednogłośnie została podjęta wraz z autopoprawkami 

 

Uchwała Nr XLVI/573/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2018 r. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 

miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na  terenie gminy Suwałki 

- stanowi załącznik nr 44 do protokołu 

 

Ad pkt 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie określenia  

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat 

za korzystanie z tych przystanków. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr  45 do protokołu.  

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 46 do protokołu 

Zdzisław Koncewicz –Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji -załącznik nr 47 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   22 radnych,   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 

Jednogłośnie została podjęta wraz z autopoprawką 

Uchwała Nr XLVI/574/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2018 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia  przystanków komunikacyjnych                  

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, 

warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z tych 

przystanków 

- stanowi załącznik nr 48 do protokołu 
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Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Danuty P. na działalność 

Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 w Suwałkach. 

Zbigniew Roma De-Mezer – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  przedstawił opinię Komisji                         

- załącznik nr 49 do protokołu.  

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  21 radnych,   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   1 radny 

Większością głosów została podjęta  

Uchwała Nr XLVI/575/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2018 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Danuty P. na działalność Dyrektora                             

Szkoły Podstawowej nr 2 w Suwałkach 

- stanowi załącznik nr  50 do protokołu 

 

Ad pkt 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.                            

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 51 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –    22  radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

 

Jednogłośnie została podjęta z autopoprawkami 

Uchwała Nr XLVI/576 /2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja  2018 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 r. 

-stanowi załącznik nr 53 do protokołu 
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Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018-2038. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 54 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   22 radnych,   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLVI/577/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2018 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki                            

na lata 2018-2038 

-stanowi załącznik nr 56 do protokołu 

 

 

Ad pkt 24 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Czesław Renkiewicz - 

Prezydent Miasta Suwałk oraz wskazane osoby - Ewa Beata Sidorek- Zastępca 

Prezydenta Miasta Suwałk i Waldemar Borysewicz- Dyrektor Ośrodka Sportu                       

i Rekreacji w Suwałkach.  

 

Kamilowi Laurynowi 

Prezydent odpowiedział, że  w 2015 r. opracowany został dokument, który zakłada, w jakiej 

kolejności budowane będą drogi osiedlowe. Z dokumentu tego wynika, że przebudowa 

wspomnianej ulicy zaplanowana jest na rok 2020. Nadmienił, że w związku z budową 

odcinka  tzw. Trasy Wschodniej – między ulicą Północną a ulicą Sejneńską, można będzie 

wybudować chodnik lecz niestety nie na całej długości ulicy.   

Bogdanowi Bezdzieckiemu 

Prezydent odpowiedział, że zgodnie z art. 18  ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r.                              

o  publicznym transporcie zbiorowym do zadań własnych gminy w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego należą budowa, przebudowa i remont przystanków komunikacyjnych 

oraz dworców, których właścicielem albo zarządcą jest gmina oraz wiat przystankowych lub 

innych budynków służących pasażerom posadowionych na miejscu przeznaczonym do 
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wsiadania i wysiadania pasażerów. Problem dworca PKS oraz przystanku przy ul. Utrata 

niejednokrotnie poruszany już był na poprzednich sesjach Rady. Biorąc pod uwagę 

bezpieczeństwo pasażerów w dniu dzisiejszym Radni Rady Miejskiej przyjęli uchwałę, na 

mocy której dwa przystanki MPK przy ulicy Utrata i  ulicy Przytorowej zostały zamknięte 

dla  autobusów przewoźników dalekobieżnych. Aby nie ponosić kosztów inwestycji 

przebudowy przystanków samorząd przyjmując to rozwiązanie, zachęca do porozumienia  

pomiędzy PKS Nova a przewoźnikami linii dalekobieżnych. W wyniku tego inni 

przewoźnicy dalekobieżni zatrzymywać się będą na przystankach dworca PKS Nova. 

Prezydent dodał, że przy obecnej konkurencji trudno będzie utrzymać wszystkie połączenia  

realizowane przez PKS Nova. Prawdopodobnie likwidacja nierentownych połączeń będzie 

nieuchronna. O połączenia dalekobieżne można być jeszcze spokojnym, ale problem 

połączeń na trasach gminnych zacznie się nawarstwiać w najbliższym czasie. Prezydent 

nadmienił również, że budynek dworca oraz kasy biletowe zostały odnowione przez PKS 

Nova. 

Jackowi Juszkiewiczowi 

1. Prezydent odpowiedział, że badania, które zostały przeprowadzone przez naukowców               

z Olsztyna w ubiegłym roku dowiodły, że Zalew Arkadia zanieczyszczony jest przede 

wszystkim przez zanieczyszczone związkami azotu i fosforu wody Czarnej Hańczy. 

Przyczyną śniętych ryb  nie jest  z pewnością zanęcanie ryb przez wędkarzy. W tym roku 

zlecono przeprowadzenie badań rzeki. W ośmiu miejscach na terenie miasta będą 

przeprowadzone badania czystości wody w celu umiejscowienia zanieczyszczenia.  

Waldemar Borysewicz  odpowiedział, że właścicielem Zalewu jest Miasto Suwałki,                  

a w jego imieniu zarządza nim Ośrodek Sportu i Rekreacji. Za gospodarkę rybacką                       

i wędkarską na tym terenie odpowiada Polski Związek Wędkarski, z którym co trzy lata 

podpisywana jest w tym temacie umowa dzierżawy. Współpraca z PZW jest bardzo ścisła     

i bardzo dobra. Dwa razy do roku w Ośrodku Sportu i Rekreacji odbywają się zebrania, w 

których uczestniczy Zarząd PZW; zapraszani są zawsze prezesi wszystkich kół wędkarskich. 

Dzięki dobrej współpracy wypracowano możliwość wykupienia pozwolenia na połów ryb 

obowiązujące tylko na naszym akwenie. W związku z tym jest kontrola nad ilością 

wędkarzy, ilością złowionych ryb i wypuszczonych do wody. Raz w roku OSiR otrzymuje 

w tym temacie raport. Wędkarze ze swoimi problemami powinni zgłaszać się do 

poszczególnych kół. 

W ostatnim okresie znaleziono  ok. 21 śniętych ryb. O tym fakcie powiadomiony został PZW 

oraz Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna. W wyniku przeprowadzonych badań stwierdzono, 

że woda ma dobre parametry i nie jest przyczyną zaistniałej sytuacji. Mogą to być skutki 

jesiennego zarybienia, gdy nie wszystkie ryby zaaklimatyzowały się i przeżyły. Sytuacja jest 

ciągle monitorowana, a ryby z Zalewu są jadalne. Dyrektor dodał, że problemem 

zanieczyszczenia akwenu nie jest kwestia zanęcania ryb ale zanieczyszczenia wpływające          

z rzeki. Badania wykazały, że ponad 4 tony azotu wpływają do Zalewu. 

Dyrektor poinformował, że w ubiegłym roku doszło do odłowu ryb w ilości kilkudziesięciu 

kilogramów, celem ustalenia gatunków, wielkości. Po wykonaniu badań ryby te zostały 

przekazane do Gospodarstwa Rybackiego w Gawrych Rudzie w ramach zapłaty za 

wypożyczenie sieci. 
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2. Prezydent odpowiadając w sprawie ankiety, poinformował, że jest ciągłość władzy               

a ankieta  to stały element oceny pracy samorządu. W ramach partycypacji społecznej 

istnieje obowiązek wychodzenia o opinię do mieszkańców z pytaniami jak postrzegają 

niektóre sprawy, jak oceniają pracę Prezydenta, spółek miejskich czy Rady Miejskiej. 

Każdemu powinno zależeć aby mieszkańcy współdecydowali o naszym mieście. Od 

czterech lat realizowana jest strategia rozwoju miasta stąd ankieta jest doskonałym 

narzędziem aby sprawdzić aktualność strategii. Wiele rzeczy w ostatnim okresie czasu 

uległy zmianie, dlatego strategia  musi być aktualizowana. Niezależnie, kto wygra wybory 

samorządowe będzie korzystał z informacji uzyskanych z tych ankiet. 

Irenie Schabieńskiej 

1. Prezydent odpowiedział, że temat budowy nowej hali sportowej na Zarzeczu był 

omawiany na sesjach i komisjach Rady Miejskiej.  Za obecną  lokalizacją  przemawiało 

pełne uzbrojenie terenu, sąsiedztwo stadionu piłkarskiego, hotelu, istniejące parkingi oraz to 

że na miejscu jest obsługa OSiRu. Wszystko to składa się na niższe koszty budowy oraz 

utrzymania kompleksu. 

2. Prezydent poinformował, że ławki w Parku Konstytucji 3 Maja zostały świeżo 

odmalowane stąd prawdopodobnie, poprzez zerwanie przez ludzi lub wiatr informacji 

„świeżo malowane”, mogła rzeczywiście zaistnieć sytuacja pobrudzenia odzieży. 

3. Prezydent poinformował, że informacja dot. św. Rocha Romualda zostanie skorygowana 

aby utrwalany od lat przekaz nie wprowadzał w błąd. 

4. Prezydent odpowiedział, że przyjął generalną zasadę otwartych drzwi w miejskich 

publicznych instytucjach dla dostępu dla mediów. Dodał, że pomieszczenia są i będą nadal  

dostępne dla wszystkich mediów nieodpłatnie. 

Sławomirowi Janowi Szeszko 

1. Prezydent odpowiedział, że w związku ze zmieniająca się koniunkturą na rynku pracy,                 

zmianami w budownictwie mieszkaniowym oraz przystąpieniem do budowy nowych 

mieszkań przez ZBM TBS, należy dokonać zmian w planach gospodarowania mieniem 

komunalnym. W ciągu dwóch tygodni ZBM TBS przedstawi projekt nowej uchwały 

określające te zasady. Ograniczenia zakupu z pewnością obowiązywać będą w budynkach 

zabytkowych. Nie będzie można również dokonać zakupu mieszkań komunalnych                       

w budynkach przy ul. Daszyńskiego i Franciszkańskiej, gdyż miasto spłaca kredyty 

zaciągnięte na ich budowę. Nie będzie również sprzedaży tam, gdzie nie ma zawiązanych 

wspólnot mieszkaniowych. 

2. Ewa Beata Sidorek odpowiedziała, że jak co roku samorząd przygotowuje się do 

organizacji wypoczynku letniego w naszym mieście. Na chwilę obecną głównymi 

organizatorami atrakcji będą OSiR, Suwalski Ośrodek Kultury, Biblioteka Publiczna oraz 

kluby sportowe. Szczegółowa informacja będzie przedstawiona w formie plakatów, na 

stronie internetowej miasta, organizatorów, a także będzie opublikowana przez media,              

w tym przez Dwutygodnik Suwalski. 

Karolowi Kornelukowi 

1. Prezydent poinformował o odstąpieniu od dwóch umów na realizację inwestycji 

drogowych z firmą Pribex. Obecnie trwa inwentaryzacja robót, a po jej zakończeniu 

ogłoszone zostaną ponownie przetargi. Na realizacje tych zadań samorząd otrzymał dotacje 

finansowe u Urzędu Marszałkowskiego. W związku z zaistniałą sytuacją wystąpiono do 
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Marszałka o prolongatę terminu, który wyraził zgodę na przeniesienie zakończenia realizacji 

inwestycji na przyszły rok. 

2. Prezydent poinformował, że do końca lipca br. roboty budowlane przy Szkole 

Podstawowej nr 5 powinny być zakończone. Problem braku parkingu przy Szkole 

Podstawowej nr 9 nie powinien nastręczać kłopotów. Wprawdzie trwa termomodernizacja 

obiektu, ale wokół szkoły są parkingi np. przy ul. Hamerszmita. 

3. Prezydent odpowiedział, że w chwili obecnej samorząd nie planuje wprowadzania 

nowego  nazewnictwa ulic, ponieważ w związku z jesiennymi wyborami samorządowymi, 

każda zmiana powoduje konieczność zmiany uchwały Rady Miejskiej w sprawie podziału 

miasta na okręgi wyborcze. W przyszłości temat jest otwarty i  kolejny skład Rady Miejskiej 

będzie mógł zająć się nadaniem imienia Mikołaja Kopernika nowej ulicy. 

Zdzisławowi Przełomcowi 

1. Prezydent stwierdził, że rzeczywiście w naszym mieście jest za mało zieleni, szczególnie 

na Osiedlu Północ. Pomysłów na nowe tereny zielone jest kilka, między innymi,  obszar             

w rozwidleniu ulicy Utrata i Pułaskiego, który można by zagospodarować na park. Drugi 

niewykorzystany teren to plac za Komendą Miejską Policji.  Jest to teren miejski mający ok. 

2 ha, wywłaszczony pod budowę szkoły policyjnej. Prawdopodobnie cel wywłaszczenia nie 

zostanie zrealizowany. Prezydent dodał, że dużo jest do zrobienia w kwestii zieleni nie tylko 

na Osiedlu Północ, ale również  wzdłuż  Czarnej Hańczy. W tym temacie składane są 

wnioski do różnych programów o wsparcie finansowe. 

2. Prezydent potwierdził, że warunki lokalowe i rozwojowe miejskiej Biblioteki nie są 

najlepsze. Należałoby się zastanowić nad rewitalizacją istniejącego lokalu, czy budową 

nowego obiektu. Przeszkodą jest brak środków finansowych. Należy zastanowić się nad 

pozyskaniem zewnętrznych środków finansowych. Wprawdzie jest projekt adaptacji 

jednego obiektu, ale jest to obiekt prywatny. W strategii rozwoju miasta temat biblioteki 

został ujęty. 

  

Ad pkt 25 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Zbigniew R. De- Mezer poinformował o wpłynięciu do Komisji Rewizyjnej kolejnych skarg 

Pani Danuty P. na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 w Suwałkach. Pismo               

w sprawie przeprowadzenia audytu skierowane zostało do Prezydenta Miasta Suwałk, 

natomiast pismo dot. niewypłacenia wynagrodzenia za pracę w godzinach dodatkowych zostało 

skierowane do Wydziały Oświaty, Wychowania i Sportu nadzorującego placówki oświatowe. 

 

Bogdan Bezdziecki odniósł się do wypowiedzi  Prezydenta Miasta na swoje zapytanie. Wyraził 

swoje zdumienie brakiem krytyki pod adresem Zarządu Województwa Podlaskiego. Rada 

Miejska swego czasu sprzeciwiała się przekształceniu suwalskiego PKS w Spółką PKS Nova. 

Konsolidacja i likwidacja PKS Suwałki były złymi decyzjami Zarządu Województwa 

Podlaskiego, które z pewnością będą skutkowały powolną degradacją tego przedsiębiorstwa.  
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Jacek Juszkiewicz – odniósł się do swojej interpelacji. Zastrzegł, że zgadza się z celowością 

ankiety „Mój pomysł na Suwałki”, ale uważa, że czas zwrócenia się do mieszkańców jest 

nieodpowiedni stwierdzając że jest to odebrane jako forma agitacji przedwyborczej. 

Jako radny zgłaszał- w imieniu mieszkańców – problem strefy płatnego parkowania. 

Wnioskował wówczas o powołanie zespołu roboczego, składającego się z radnych różnych 

klubów i ugrupowań. Celem tego zespołu byłoby wypracowanie wspólnego stanowiska dot. 

strefy parkowania. Stwierdził, że w tym względzie Prezydent Miasta realizuje swoje pomysły 

z pominięciem radnych. 

Czesław Renkiewicz ustosunkował się do wniosków i oświadczeń radnych. 

PKS Nova jest firmą publiczną należącą do władz Województwa Podlaskiego realizującą 

określone zadania na rzecz społeczeństwa. Z tej racji nie jest w stanie rywalizować                            

z przewoźnikami prywatnymi. Jeżeli nie będzie wsparcia ze strony właściciela to na rynku się 

nie utrzyma. Dla samorządu najważniejsze jest to, aby mieszkaniec Suwałk mógł w godnych 

warunkach, punktualnie dojechać na miejsce i bezpiecznie wrócić. 

W sprawie ankiety odpowiedział, że zwrócił się z nią do mieszkańców miasta  we właściwym 

czasie i nie jest to działanie przedwyborcze.  

Prezydent dodał, że w żadnej sprawie nie pomija radnych. Jest otwarty na każde sugestie                

i propozycje współpracy. Dodał, że o wynikach ankiety, w szczególności dotyczących strefy 

parkowania Wysoka Rada zostanie poinformowana, a wszelkie decyzje będą podejmowane 

przez Radnych. 

Czesław Renkiewicz przekazał zaproszenie na otwarcie I Mistrzostw Lekkoatletycznych, które 

odbędą się dnia 1 czerwca o godz. 10:40 na stadionie LA w Suwałkach,  na Suwalskie Święto 

Biegania – w sobotę 2 maja 2018 r., na regaty żeglarskie o Puchar Prezydenta Miasta Suwałk, 

które będą rozegrane na jeziorze Wigry oraz na miejskie obchody Dnia Dziecka w dniu                   

3 czerwca 2018r ., które odbędą się w Parku Konstytucji 3 Maja. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że po pięciominutowej przerwie w sali nr 146 odbędzie 

się posiedzenie Komisji Statutowej Rady Miejskiej. 

 

Ad. pkt 26  

Zamknięcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że kolejna sesja planowana jest na dzień                                  

27 czerwca 2018 r. o godz. 10:00 w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy                      

ul. Mickiewicza 1. 

Przewodniczący zamknął XLVI  sesję Rady Miejskiej. Podziękował za spotkanie.  

Na tym protokół zakończono.                           

        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 
Protokół sporządziła:                                                                  

Danuta Teresa Skucz 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


